
Поштарина плаћена y готобу Poštarina plaćena u gotovu Poštnina plaćena v gotovu

STROJNI KURJAČ
ГЛАСНИК УДРУЖЕЊА ЛОЖАЧА ДРЖАВНИХ ЖЕЛЕЗНИЦА И БРОДОВА У БЕОГРАДУ

Stručno Udruženje Ložačn Državnih Železnica 1 Brodova u Beogradu 
Glasilo Udruženja Kurjačev Državnih Železnic In Brodov v Beogradu.

Kancelarija Udruženja i redakcija lista nalazi se pri ložionici državnih železnica Beograd. Čekovni račun br. 56551.

Излази 12 пута у години. Izlazi 12 puta u godini I s h a j a 12 krat v letu Београд, 15 Maj 1935 г.
год. хп Поједини број 1 д и н a р Pojedini broj 1 dinar Posamezna številka 1 din. Beograd, 15 Maj 1935 g. BpO] 6

Годиш. претплата 12 дин. Godiš, pretplata 12 din. Letna naročnina 12 din. Beograd, 15 Maj 1935 g.

Из Облисне Упрове Сирајево
Цшрашј Упртв Удружто jo«™ Држ, жељ. н бродово

Крал»евине ЈугославиЈе

Част je Обласној Управи Сарајево позвати на своју XI годишњу скупштину, Централну 
Управу Удружења Ложача Држ. Жељ. и Бродова, као и све Обласне управе, a особито оне које 
су заинтересоване ради градње Друштвеног Дома у Сарајеву. Пошто je Обласна управа почела 
са градњом Дома 20 V. о. м. то позива све Обласне управе као и Централну да изволе прису- 
ствовати годишњој Скупштини у Сарајеву, која he се одржати на дан 16 VI. 1935. год. у Дру- 
штвеним просторијама Машића ул. Бр, 3 Сарајево.

Обласна управа Сарајево погодила се je ca Фирмом Ф. Моравец, a на основу писмене и 
усмене лицитације, којој су били присутни 6 лидитаната, a као најповољнији показао се je Госп. 
Моравец те на темељу тога, Обласна управа Сарајево повјерила je градњу Дома Госп. Фрањи 
Моравецу, уз цијену од 288.000 динара.

Напомињемо да Дом Удружења Ложача са плановима, биљезима и државном и општин- 
ском таксом коштаће око 310.000 динара.

Ha темељу поменутих навода, позивамо Централну управу као и Обласне управе да изволе 
присуствовати годишњој скупштини Обласне управе Сарајево пошто he Дом до 16 јуна бити под 
кровом, то јест док буде дан годишње скупштине. Обласна управа Сарајево моли Централну 
управу да овај наш допис изађе у нашем Стручном Листу Бр. 6.

Централна управа, као и Обласне управе разуме се да присуствују нашој скупштини о 
свом трошку, да неби која Обласна управа рачунала на трошкове Сарајевске Обласне Управе,

Секретар Обласне Управе 
Сарајево

Марко Марјановић

Преседник Обласне Управе 
Сарајево

Вујичић Стево
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Из Централне Ynpabe
Обласним управама: Београд, Љубљана, Загреб и

Сарајево.

У вези са претстојећим доласком бугарских желе- 
зничара у посету југословенским железничарима, Цен- 
трална управа, доставља маршуту њиховог путовања и 
боравка на територији Обласних дирекција и нада се, 
да чланови Удружења ложача свесни другарства и до- 
маћинске пажње према својим колегама из Бугарске 
дочекаће их у свима местима пролаза и боравка и сво- 
јом пажњом и предусретљивошћу оставе код гостију 
утисак једне културне и сваке похвале достојне заје- 
днице.

Маршута путовања и боравка бугарских железни- 
чара у Обласним управама, Пододборима и поверени- 
штвима je следећа:

Долазак у Ниш 16 јуна т. г. са возом бр. 701 у 
0,39 часа, полазак за Београд у V22 часа изјутра 
са возом 101, долазак у Београд у 6,30 часова изјутра 
16 јуна т. г.

Боравак у Београду 16 и 17 јуна т. г.
Полазак за Љубљану 17 јуна т. r. у 23,15 часова 

са возом бр. 6. Долазак у Љубљаиу 18 јуна т. г. у 9,37 
часова са возом бр. 6. Боравак у Љубљани 18 и 19 јуна т. г.

Полазак за Марибор 20 јуна т. г. у 0,24 часова са 
возом бр. 502. Боравак у Марибору до 14,05 часова 20 
јуна т. г, када гости са возом бр. 7 полазе за Загреб, 
и стижу у Загреб у 17,30 часова 20 јуна т. r. и бораве 
до 21 јуна т. г. одакле у 23 часа са возом 1002 одлазе 
за Сплит и стижу у Сплит 22 јуна т. г. у 9,04 часова 
и бораве у Сплиту до 10 часова изјугра 23 јуна т. г.

Из Сплита гости ће посетити Дубровник, где стижу 
у 18 часова 23 јуна т. г. a у 19,21 часова истог дана 
продужују за Сарајево и стижу тамо у 6 часова изјутра
24 јуна т. r.

Боравак у Сарајеву до 7,10 часова 25 јуна т. г. 
када полазе за Краљево и стижу у Краљево у 17,10 ч.
25 јуна т. г. у 22,44 часова 25 јуна т. г. са возом 4811 
преко Лапова иду за Ниш где стижу у 5,30 часова 26 
јуна т. г.

Боравак у Нишу до 16,15 часова истог дана и од- 
лазак за Цариброд и опроштај на граници.

Из приложене маршуте види се, које Обласне 
управе, Пододбори и Повереништва могу узети активног 
учешћа у дочеку бугарских гостију, те Централна упра- 
ва мисли, да ће се чланство одазвати онако, како то 
њима и доликује.

Молимо да благовремено известите своје Подод- 
боре и Повереништза за дочек наших колега из Бу- 
гарске.

Са другарским поздравом!
За Централну управу.

Секретар, Претседник,
Вл. Дергачев, с. р, Милош Ћосић, с. р.

IZ OBLASTNE UPRAVE — LJUBLJANA

11. redni letni ebčni zbor oblastne uprave 
Ljubljana.
(nadaljevanje)

Tov. predsednik je vprašal ali ima kdo kaj pripomniti 
k poročilu tov. tajnika. Oglasil se je tov. Baksič, ki je dal 
sledeče pojasnilo glede računa za zagovornika pri disciplin
ski obravnavi: za tak slučaj se je treba dobro pripraviti, 
kar zahteva nemalo truda in časa. In če jaz prevzamem 
kako delo, se tudi prav dobro pripravim zanj, in tako sem 
se tudi za ta primer. Ker pa ne stanujem v Ljubljani in ker 
ne poznam službenih okolščin, sem primoran odkloniti to 
mesto zagovornika. Nato je bilo poročilo tajnika sprejeto.

Sledilo je poročilo blagajnika tov. Sonca, ki je pre- 
čital bilanco in jo razložil. Njegovo poročilo je bilo so
glasno sprejeto.

Predsednik nadzornega odbora tov. Jamnik je pozdra
vil vse navzoče in poročal, da je nadzorni odbor našel pri 
pregledu društvenega poslovanja vse v redu, in da je delo 
naše oblastne uprave hvale vredno. Predlaga zaupnico in 
razrešnico dosadanjemu upravnemu odboru. In ta predlog 
je bil soglasno sprejet.

Sledila je 7. točka dnevnega reda: volitev upravnega 
odbora. Tov. Jamnik je predlagal, da se izvoli odbor za 
sestavo kandidatne liste. Predlagal je dve skupini v prvo: 
tov. Zadel Anton,-Novak Alojz, Knific Vencelj, Toplak Mar
tin in Paljavec Franc; v drugo skupino pa tov.: Tomc An
ton, Penko Ivan, Smrekar Jože, Okršlar Jože in Selna Albin.

Tov. Teran: pripomni, da bi k vsaki skupino dodali še 
delegate iz zaupništev, in sicer k prvi skupini Novo mesto, 
Zidani most; k drugi Jesenice, Čakovec. Predlog tov. Jam
nika in Terana sta bila sprejeta. In s tem je odredil pred
sedujoči 15 minuta odmor.

Po tem času je tov. predsednik prečital predložene li
ste prve in druge skupine.

Tov. Selan je vprašal ali se bo glasovalo predsedstvo 
posebej ali skupaj. Sklenjeno je bilo, da se voli predsedstvo 
posebej, odbor pa skupaj.

Tov. Belcjan pripomni, da je prva lista boljše sestav
ljena kot druga in pravi, da je njegova želja, da bi bila ta 
lista v celoti sprejeta.

Tov. Ružič: se strinja s predlogom tov. Belcjana in 
pravi, da so se isti, ki so na tej listi predlagani izkazali kot 
dobri društveni delavci in so vredni zaupanja še v nadalje. 
Nakar je bila lista dana na glasovanje ter soglasno sprejeta. 
Nato je bilo predsedstvo vprašano ali sprejme svoja mesta. 
Predsednik, I. in II podpretsednik ter tajnik so odgovorili, 
da sprejemejo še za eno leto. Blagajnik tov. Sonc, je pa 
rekel, da sprejme za toliko časa, da se izvežba njegov na
mestnik, nakar bo predal svoje posle namestniku. Ko so 
vsi prejeli svoja mesta, je apeliral predsedujoči na vse od
bornike naj se zavedajo društvene dolžnosti, naj prihajajo 
k sejam ter naj bodo vsikdar na mestu, kadar jih kliče dru
štvena dolžnost.

Pri 7. točki dnevnega reda predlogi in slučajnosti se 
je oglasil k besedi tov. Markovič in dejal, da je našel delo 
oblastne uprave Ljubljana v najlepšem redu in je rekel, če
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bi bilo pri vseh oblastnih upravah vse tako v redu kot je 
v Ljubljani, bi imela Centrala prav malo dela. Pozna se, 
da se je tu začelo organizatorično delo Udruženja kurjačev 
in kakor so bili agilni prvi delavci, ki so ustanovili naše 
Udruženje, tako so tudi sedanji nasledniki vredni onih. Pravi, 
da je bilo v začetku delo najtežje in veliko so se morali 
truditi predno so zbrali vse naše sadanje tovariše pod okrilje 
društva kurjačev. Nadalje omenja o dopisu, ki ga je nam 
poslala naša Centrala glede preložitve kongresa na prihoduje 
leto. Upa, da bodo dobili od Ministarstva saobraćaja toza- 
dnevno dovoljenje. Ker je bilo na izrednom kongresu skle
njeno, da se bo vršil letošnji redni kongres v Sarajevu, 
smo se obrnili na oblastno upravo Sarajevo ter ji razložili 
zakaj naj bi se redni kongres preložil na prihodnje leto. In 
Oblastna uprava Sarajevo se s tem našim predlogom strinja. 
Nato je tudi občni zbor oblastne uprave Ljubljana rešil to 
vprašanje v smisla omenjenega dopisa centrale, in sicer, da 
se kongres odloži na prihodnje leto, seveda če bo to do
volilo Ministarstvo saobraćaja. Predlagali pa bomo centrali 
naj bi se letos 'vršila plenarna seja.

Tov. Markovič: je pojasnil, da letošnje društvene slave 
ne bomo proslavili, ker bomo tisti čas posvetili rajši ro
manju na Oplenac, da bomo posetili grob pokojnega Vi
teškega Kralja Aleksandra I. Zediniteija. Položili bomo tam 
venec, ki ga bo kupilo naše Udruženje.

Tov. Teran razlaga, da je bilo rešeno na izrednem 
kongresu da se bov vršil letošnji redni kongres v Sarajevu 
zato, ker oblastna uprava Sarajevo, zidu v Sarajevu dom 
kurjačev in bi bila ob isti priliki otvoritev in blagoslovitev 
tega doma. Kot pa pravi tov. Markovič se Oblastna uprava 
Sarajevo strinja s tem, da bi se kongres preložili na pri
hodnje leto, zato mislimo, da bodo končali oziroma otvo
rili dom šele prihodnje leto.

Tov. Baksič je prosil za besedo, ker popoldan ne 
more več prisostvovati zborovanju, in je v kratkih a jedr
natih beseduh razlagal pomen našega zborovanja, našega 
društvenega dela, hi žali bog ni vedno uspešno, ker se več
krat naleti na gluha ušesa. Pravijo, kdor noče slišati, ta je 
najbolj gluh, O Bolnički blagajni drž. uslužbencev, ki nam 
vedno krajša naše pravice. Pri tem omenja tudi slučaj, ki 
ga ima doma v družini, da potrebuje zdravljenje — a na. 
mesto, da bi mu zadostno pomagala Bolniška blagajna, mora 
prosjačiti na drugih mestih za zdravljenje družinskega člana. 
Spominja se tudi besed pokojnega Viteškega Kralja Alek
sandra L Zediniteija, ki je rekel: „gledati je treba, da se 
narod zadovolji, zakoni naj se prilagodijo potrebam naroda“, 
— a vzeli so upokojencem neomejene rež. vožnje, vdovam 
rež. premog, i t. d. Pravi, če je kriza v državi, bi morala 
biti za vse, ne pa samo za nekatere. Bil je sploh na stališču, 
da bi se moralo v vseh ustanovah bolj paziti in res vestno 
delati v korist Jugoslavije.

Za tem je predsednik občnega zbora tov. Teran pre- 
kinul občni zbor od 12 h 30 do 14 ure s pozivom, da se 
občni zbor zopet nadaljuje od 14 uri in tedaj naj bodo vsi 
zopet na svojih mestih.

Točno ob 14 uri se je zborovanje nadaljevalo in pri
glasil se je k besedi tov. Belcjan, ki želi, da se razčistijo 
očitki, ki so bili izneseni na občnem zboru podruž lice Ma
ribor na vodstvo oblastne uprave Ljubljana. Ker so nam

očitali, da se nismo dovolj zavzeli za vdovo po našem po
kojnem članu Lihienekerju. Dotični, ki je to govoril, gotovo 
ne ve, da smo mi takrat storili vse potrebne korake, a ker 
pok. tovariš ni imel dovolj službenih let, kot sakon zahteva 
da bi vdovi pripadala pokojnina nismo mogli doseči niče
sar. Pokojni je imel 11 let službe a nastavljen je bil nekaj 
čez tri leta, a zakon pravi, da mora imeti najmanj 5 na
stavljenih let, da ima družina pravico do pokojnine. Ker je 
pa on umrl predno je imel 5 nastavljenih let, nisu mogli 
dobiti njegovi svojci nikake pokojnine. Tedaj sem bil jaz 
predsednik oblastne uprave in sem se sam zavzemal za vdovo 
Lihteneker. Toliko v vednost onim, ki razširjajo neresni
čne vesti.

To se je vzelo v vednost in dalo tedanjemu predsed
niku in ostalim društvenim delavcem zadoščenje.

Tov. Teran: je poročal o Oblastni upravi Sarajevo, 
ki si gradi dom kurjačev. Svet imajo že plačan, gotovine 
imajo 110.000 Din, Na kongresu so se obrnili s prošnjo na 
Centralo in vse oblastne uprave, da bi jim .pomagali pri 
gradnji doma z brezobrestnim posojilom in prostovoljnimi 
prispevki članov. Nato se je razvila obširna debata, v ka
tero so posegali tovariši: Belcjan, Ružič, Rože, Ček, Peroci, 
Halozar in Toplak. Končno je občni zbor rešil, da poob
lašča predsedstvo in odbor naj reši to zadevo kar najbolje 
in po možnosti blagajne.

Tov. Okršlar je predlagal, da bi se izvolil redakcijski 
odbor, nakar so bili stavljeni 3 predlogi in sprejet je bil 
predlog tov. Belcjana, ki je predlagal v redakcijski odbor 
tov. Sonca, Jamnika in Okršlarja. Tov. Rože je apeliral na 
vse člane, da se v smrtnih slučajih naših tovarišev udele
žijo pogreba vsi službe prosti tovarivši. S tem pokažemo 
svojo stanovsko zavest, je pa tudi naša sveta dolžnost, da 
res polnoŠteviljno spremljamo preminulega tovariša, ki je 
vse svoje življenje prebil med nami, z nami prenašal brid
kosti in težave, na njegovi zadnji puti. V takih slučajih od
ložimo vsa druga dela in pota in naj nam bo sveta ona 
pot.s katero zadnjikrat spremljamo svojega tovariša. Upamo 
da bo ta apel vsem tovarišem svet in da se po vsak tudi 
ravnal po njem.

Tov. Teran je vprašal za predloge kako naj se vr
šijo naše redne seje v bodoče. Pri tem se je razvila živa
hna debata, danih je bilo več predlogov a končno je bilo 
sklenjeno, da ostanejo tako kot dosedaj. Redne seje se 
vršijo vsako soboto popoldan z začetkom ob 3 uri, le v 
hudi vročini ali zimi predsedstvo lahko seje ukine. In jih 
tedaj skliče samo po potrebi pismenim potom.

Predsednik tov. Teran je predlagal, naj bi občni zbor 
sprejel nova pravila, ki nam jih je lansko leto poslala naša 
Centrala. Dal je predlog na glasovanje, nakar je bil so
glasno sprejet. Obenem je sklenil občni zbor, da naj upravni 
odbor do prihodnjega kongresa temeljito predala ta nova 
pravila

(Nastaviče se)

Ложачи! Чу&ајте и јачајте сбоје 
Удружење.



Стрзна 4 Глазник Стручног Ложач^ ßpoj 6

Из обласне упрабе удртжења 
ложача^БеограА

Ha дан 25 и 26 маја 1935 године одржана je XI 
редовна годишња скупштина у Београду на којој je 
изабрана нова управа и то:

Претседник Петар Радић, из Београда
I пот- „ Милентије Аћимовић, из Београда
II „ „ Антон Штербан, из Београда
Секретар Фрања Шустек, из Београда 
Благајник Радосав Станимировић, из Београда
1 члан Милета Станкоаић, из Београда
2 „ Петар Ракараћ, из Београда
3 „ Жива Познановић, из Београда
4 „ Божидар Живковић, из Београда

НАДЗОРНИ ОДБОР
Претседник Душан Миричић
1 члан Јездимир Нешић
2 „ Обрад Виторовић
3 „ Живко Илић
4 „ Велисав Антић, из Ниша

Заменици управног одбора:
1 члан Љуба Димитријевић, 2 члан Љубиша Цве- 

јић, 3 члан Светислав Јанковић

Заменици надзорног одбора:
1 Члан Матеја Коперац и 2 члан Бела Флајшман.
Поред избора ове нове управе и друГих решавања, 

скупштина je одобрила позајмицу Облрсној управи Са- 
рајево у суми од динара 10.000 (десет хиљада Динара) 
с тим да ову врати у року од две године, a да ее о 
овоме извести Министарство саобраћаја.

Предње се доставља члановима ради знања.

Ga ове редовне годишње скупштине упућени су те« 
леграми Његовом Величанству Краљу Петру II и r. Бо- 
гољубу Јефтићу, претседнику Краљевске Владе; Го- 
сподину Министру саобраћаја; Господину Александру Пе- 
тровићу, директору Обласне дирекције Београд; Госпо 
дину Милоју Здравковићу, начелнику машинског оде- 
лења и Господину Душану Драгићевићу, шефу ложнони- 
це Београд.

Од Господина Претседника Владе добивен je на 
телеграм одговор:
Удружењу ложача државних железница и бродова

Београд
По налогу Господина Претседника Министарског 

Савета, част ми je изјавити Удружењу ложача државних 
железница и бродона у Београду захвалност на поздра- 
вима упућеним Господину Претседнику ca XI редовне 
годишње скупштине.

Лични Секретар
Претседника Министарског савета, 

Сл. Kojuh, с.р,

Зкписник XI редовне годншње скупштинв
Обласне управе удружења ложача и бродара из Бео- 
града, одржане на дан 25 и 26 маја 1935 године у Бео- 

граду у сали хотела „Ројал“.
Дневни ред.

1) Избор претседника, секретара и два оверача 
записника,

2) извештај претседника,
3) ,, секретара,
4) „ благајника,
5) ,, надзорног одбора,
6) давање разрешнице старој управи,
7) бирање нове управе и
8) решавање предлога молби и жалби.

Присутни делегати г. г.
Лазар Филиповић из Крушевца; Александар Пако- 

вић из Ћуприје; Илија Куга из Земуна; Јован Рајић из 
Прилепа; Обрад Крстић из Црвеног Крста; Милија Лу- 
кић из Руме; Ђурђе Симић из Градско; Урош С. Пе- 
тровић из Зајечара, Петар Сретић из Скопља, Трајко 
Димитријевић из Скопља; Владимир Дергачев из Бео 
града; Свет. Ћуракић из Београда и Фрања Вирц из 
Краљева,

Рад скупштине.
Г. Радић. Молим другове да заузму своја места. 

Ja, као претседник Обласне управе отварам XI редовну 
годишњу скупштину и поздрвљам вас са живели. XI 
редовна годишња скупштина je прва после кобног дана 
9 сктобра 1934 године, кога je дана цео цивилизовани 
свет, a поготово Југословенски народ, заболело срце. 
Tora дана je од злочиначке руке a на путу намењено 
добру свога народа, погинуо наш никад незаборављени 
Краљ Александар I Ујединитељ.

Његове заслуге за добрачинства свога народа ве- 
лике су толико, да њих сви књижевници света, не 6ri 
могли у довољној мери описаги, a камоли ми ложачи. 
С тога и јесте наш бол тежак јер смо ми ложачи у 
блаженопочившем Краљу Александру изгубили не само 
Краља и браниоца од сваког зла, него и свог највишег 
дародавца нашег Удружења. Он нам je умро, али Његов 
дух je међу нама. Ми ћемо уз Његовог узвишеног сина 
нашег Младог Краља Петра II увек бити верни синовИ 
ове земље, a Његове последње речи: „Чувајте ми Југо-* 
славију“, вечито he нам бити света, (чуваћемо, слава му!)

Да бисмо дали израза нашем тешком болу, ja Вас 
позивам да у знак пијетета проведемо један минут у 
ћутању. (Делегати и присутни устају и стојећи ћуте 
један минут a после једногласно вичу слава му!)

Драги другови и делегати, молим вас, да no првој 
тачци дневног реда изаберете часништво скупштине. Пре 
него што будете часника изабрали, желим да вас 3đ- 
молим да то буду људи из Београда. Ово чиним због 
тога јер ће записник бити готов кроз два три дана, na 
ће. због тога изабрани часници из Веограда моћи лако 
да потпишу записник. Молим да извршите избор часни- 
штва. Ja предлажем да и ове године буде претседник 
скупштине Јован Рајић.
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Присутни делегати једногласно бирају за претсед- 
ника скупштине r. Јована Рајића.

За секретара: г. Владимира Дергачева
За овераче записника г. г. Илију Кугу и Свет. Ђу~ 

ракића.
Позивам изабране часнике да заузму своја места.
Г. Рајић, драги другови и делегати, поштовани 

гости, захваљујем се на указаном ми поверењу. Дозво- 
лите да вам претставим? инж. г. Михаила Петровића, 
шефа општег отсека и заступника г. Директора (живео) 
инж. г. Јеврема Гавриловића изасланика машинског о- 
делења (упадају живео) г. Лазара Кахримана претсед- 
ника Обласне управе бродара (живео) г. Животу Јевре- 
мовића, чин. Управе града Београда (живео) и г. Ми- 
лоша Ћосића, претседника Централне управе удружења 
ложача и бродара (живео). Драги другови и делегати, 
молим сваког да буде коректан и дисциплинован и да 
се држи дневног реда. Молим да се за време рада не 
праве упадице како би се наш рад ометао. Сада ми 
дозволите да прочитам поздравне телеграме (чита теле- 
граме) и то:

Његовом величанству Краљу Петру II
Београд

Удружење ложача државних железница и бродо- 
ва са своје XI редовне годишње скупштине у Београду 
одају верност Краљу Петру II и својој Отаџбини Кра- 
љевини Југославији, поздрављају свога узвишеног Кра- 
ља и кличу му „да живи Краљ Петар II и Његов уз- 
вишени Карађорђевића Дом“.

Председник Ј. Рајић c. р
(живео, живео, живео)

Господину Богољубу Јевтићу, 
претседнику Краљевске Владе

Београд
Удружење ложача државних железница и бродо- 

ва са своје XI редовне годишње скупштине поздравља 
г. претседника и кличе му „живео“

Претседник Ј. Рајић c. р
Господину Дим. Вујићу, министру саобраћаја

Београд
Удружење ложача државних железница и бродова 

са своје редовне годишње скупштине поздравља свога 
г. Министра и кличему живео.

Претседник Ј. Рајић, с. р. 
(живео, живео)

Господину Александру Петровићу, директору
Београд

Удружбње ложача државних железница и бродова, 
ča своје XI редовне годишње скупштине поздравља свога 
господина Директора и кличе му живео.

Претседник Ј. Рајић. с. р. 
(живео, живео).

Господину Милоју Здравковићу, 
начелнику маш. оделења

Београд
Удружење ложача држ. железница и бродова са 

Своје XI редовне годишње скупштине поздравља свога 
г. Начелника и кличе му живео.
(живео, живео) Претсвдник Ј. Рајић. с. р.

Господину Душану Драгићевићу, 
шефу ложионице

Београд
Удружење ложача државних железница и бродова 

са своје XI редовне годишње скупштине поздравља свога 
господина Шефа и кличе му живео.

Претседник Ј. Рајић. с. р. 
(живео, живео).

Г. инж» Петровић, господо, ja као заступник г. 
директора, вас као најревносније и најнеуморније служ- 
бенике поздрављам и желим да и рад ваше скупштине 
буде користан и плодоносан no Вас и no наше желез- 
нице. У то име Вас поздрављам и желим Вам срећан 
рад (живео бурно живео).

Г. инж. Гавриловић, поштовани делегати и прет- 
седништво скупштине, пошто nam уважени г. начелник 
није могао својим присуством да увелича вашу скуп- 
штину, то Вам, преко мене шаље своје лоздраве и жели 
да рад скупштине буде на добро удружења и устано- 
ве коју служите, Господо делегати, истовремено узи- 
мам слободу да Вам се захвалим на пажњи показаној 
према мени на тај начин, што сте ме изабрали за свога 
почаснога члана. Господо делегати, мени тај избор чини 
част и радује ме. Ja Вам се опет захваљујем и желим 
Вам, да увек буде.е на висини свога задатка и као што 
je моћно дело Ваших руку исто тако нека буде моћно 
и Ваше удружење, које he служити на добро нашег 
младог Краља (присутни вичу живео).

Ј. Рајић, драги другови и делегати, сад ћу да про- 
зовем делегате. Прозива делегате. По свршеном про- 
зиву констатује се да нису присутни делегати из Ки- 
чеваг Смедерева и Генерал Ханриса. молим господу де- 
легате да предају своја пуномоћија, делегати предају 
своја пуномоћија. Господо делегати и другови, конста- 
тујем да je присутно 13 делегата,

II тачка дневног реда.

Ј. Рајић. Сад смо свршили са првом тачком днев- 
Hor реда. Сад je на реду друга тачка дневног реда. 
Дајем реч претседнику Обласне управе да поднесе свој 
извешгај.

Г. Радић, Другови, делегати и поштовани гости, 
на дан 27 Maja 1934 године, поверена ми je дужност 
претседнвка Обласне управе, коју сам no мом схватању 
до данас савесно вршио, a што ћете видети из даљег 
мог извештаја. После овога избора ja сам примио ту 
дужност од заменика пређашњег претседника друга Ми- 
лоша Ђосића, данашњег претседника Централне управе, 
и на томе положају са мојим сарадницима до данас о- 
стао. Ja сам увек у колико je то у мојој моћи настајао, 
за све чланство задовољим no њиховим жељама a у 
колико су ми то дозвољавала наша друштвена правила. 
По појединим тражењима нашег чланства, колико год 
сам лично могао, ja сам се заузео код наше Дирекције, 
и могу утврдити да су наше старешине и наши искрени 
сарадници нашег Удружења излазили нам у свему што 
je било могуће у сусрет, a у границама постојећих за- 
кона и прописа. Вама je познато да смо ми у августу
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месецу прошле године одржали наш десети конгрес у 
Сплиту. Ja сам на томе конгресу заједно са делегатима 
заступао нашу Обласну управу и том приликом смо до- 
нели одлуку на основу којег смо одмах после конгреса 
поступали и нашем Чланству како je и решено давали 
потпоре, али како су све одлуке конгреса биле од črpa
ne г. Министра саобраћаја поништене, то смо били у 
незгоди за време до ванредног конгреса, када су одлуке 
оснажене.

(Одлука je била да се болесничка помоћ исплаћује 
члановима дневничарима после 15 дана боловања no 10 
динара a члановима регулисанима после 30 дана боло- 
вања no 5 динара дневно).

После ове наше одлуке односно од 20 августа 1934 
године, na све до данас, ми смо вршили исплате помоћи 
члановима, наравски онима, који су та права имали и 
испунили све тражене услове. Ванредни конгрес je ову 
нашу одлуку и оснажио и ако je редовни био пони- 
штен и према томе никакву одговорност не би могла 
ова управа сносити, јер je само радила оно, што je Ko

pneno за Удружење као и за своје чланове.
Другови делегати, ja сал настајао na томе, као 

што рекох, да чланови буду задовољни са нашим пот- 
порама које je имало добити, али je било случајева, када 
je no неки члан био привремено одбијен, јер нису били 
довољни подаци, na смо морали враћати молбе подод- 
борима да би од својих ложионица прибавили што треба. 
Ja сам од појединих чланова добијао за ово и критике, 
али то сам морао чинити јер сам желео, a како то и 
мора да буде да сваки издатак могу оправдати пропи- 
сним документом, јер се je радило о друштвеном новцу.

Поред тога, устројили смо све потребне обрасце 
око исплате новца у нашем Удружењу, a то се и сами 
можете уверити, ко жели од чланова нека престане у 
канцеларију удружења, na he се и показати.

Обласна управа увела je место чланске књиге кар- 
тотеку т.ј. сваки члан *ша свој картон у коме се уводи 
и заводе све уплате чланарине и исплате помоћи чла- 
новима.

За све потребне формалиости, које се спроводе 
ради боље и брже административне послове и потребе 
за исплату неке помоћи, молим све делегате да no за- 
вршеној данашњој годишњој скупштини сви дођу у 
нашу канцеларију где he се свима све и показати за 
сваки будући рнд у нашем Удружењу. У прошлој го- 
дини месеца септембра г. Шеф ложионице Београд, 
отказао нам je нашу друштвену просторију коју смо у~ 
живали у кругу ложионице Берград, јер je иста била 
потребна ложионици за њену употребу, ради отварања 
курса за машиновође. Око ове сеобе и свих издатака: 
исплате^кирије огрева и осветлења као и других по- 
треба ми смо решили, да све сносимо и да вршимо и- 
сплате кирије, осветлења и огрева, пошто стара Цен- 
трална управа није хтела нити je могла чинити, јер je 
била у спору са новом Централном управом.

Ja сам, господо, тада био у најтежем положају 
после одржаног редовног конгреса, јер се апсолутно 
нисам могао снаћи из ових разлога што je међу члано- 
вима настала несугласица, мржња, свађа и друго, без
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икаквих раслога и то само због спора који je настао у 
Централној управи.

Одлуку коју сам сам, са својим члановима подод- 
бора и повереништва донео у Сплиту, за исплату боло- 
вања, ja сам je и применио и члановима no овој одлуци 
исплаћивао уредно сваку помоћ na основу података 
који су морали бити приложени признаници за ма какву 
исплату. Bn врло Добро знате, другови, да je ово и 
овако спроведено. пошто су многи међу вама и били 
функционери и сада су функционери у пододборима и 
повериништвима. Сваки издатак учинио сам и онако 
како то прописују наша друштвена правила и донеше- 
не одлуке.

Драги другови и поштовани гости, као што рекох 
шта je нас Југословене задесила у знак пажње према 
нашем Краљу Блаженопочившем Александру I, Дирек- 
ција железница у место да се прикупи прилог од сваке 
установе за венац na гроб нашег Оца основан je „фонд 
Витешког Краља Александра I Ујединитеља за потпо- 
магање наше железничке сирочади дирекције Београд.“ 
У циљу овога оснивања фонда, затражено je од свију 
удружења прилог и наша Обласна управа, на седници 
својој одржаној у новебру месецу 1934 године, донела 
je одлуку, да се као прилог подари овом фонду сума 
од динара 5.000.— и исту своту новца предали смо 
овом фонду ради даље надлежности. Поред овога све 
чланство нашег Удружења Обласне управе при свима 
ложионицама давало je прилоге који нису узети у об- 
зир овом датом прилогу из Обласне управе. Ja мислим 
да ћете ви дати данас потпуно одобрење за овај изда- 
так од 5.000.— динара и no билансу у свему одобрити, 
јер су сва удружења у ресору Министарства саобраћаја 
дали прилог, na смо и ми то као његови службеници 
учинили.

За овај задатак ми смо писмено известили све наше 
пододборе и повереништва и од њих ообили потпуну 
сагласност и одобрење.

Господо и драги другови, као претседник Обласне 
управе у Београду после смрти нашега Краља Витеза 
Александра 1 Ујединитеља, одржзо сам комеморативну 
седницу na којој су присуствовали сви чланови који су 
тога дана били слободни и ово дао преко нашег листа 
о чему je сваки и упознат.

За административан рад у нашој Обласној управи 
после мога извештаја саслушајте извештај секретара 
Аранђела Петрикића, који he у главним потезима изне- 
ти наш рад спроведен у Удружењу.

Драги другови и поштовани гости, поред ове ду- 
жности, коју сам учинио, била ми je и та дужност, да 
међу члановима улијем све ono што би било корисно 
за нас ложаче, a то je, да се обављају све дужности 
потпуно и исправно и да придобијемо у наше Удружење 
што већи број наших колега. Да ono мало, што није 
уписано ne лута као овце без пастира no сокацима, већ 
да и они буду у нашем Удружењу, од кога he сваки 
ложач - члан имати како моралне тако и материјалне 
користи.

Уписиваље чланова у току минуле године било je 
na опште задовољство, што ћете видети из извештаја

Гласник Стручног Ложача
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секретара, који he вам изнети колико се je уписало a 
колико се je исписало из нашег Удружења.

Поједини чланови слушајући неистине, почели су 
се у неким местима исписивати и давати оставке на 
функције ако су у управи пододбора или повереништва 
али ja сам уз припомоћ мојих колега и сарадника у по- 
додборима и повереништвима и саме Обласне управе, 
у колико je било и могуће, ово зло у потпуности сада 
залечио, као здрав и чврст рад за будући рад наше 
Обласне управе.

Наше жеље каје смо тражили у име Обласне упра- 
ве, као целине и у име појединаца чланова, поред мене 
сарађивали су са мном на овоме и остали моји функци« 
онери и наши пријатељи, да се у колико je могуће и у 
колико дозвољавају законски прописи нашим тражењи- 
ма изађи у сусрет.

Ja сам уверен, да за све оно што нисмо до данас 
добили одговоре, да he то наше искрене и познате ста- 
решине у свему донети своја решења и у границама no- 
стојећих закона и прописа нама дати одговор no овим 
тражењима, која he бити потпуно задовољавајућа за 
нас гараве ложаче. Другови, ми не можемо ни тражити, 
да нам се све и одобри, јер ви врло добро знате, да ако би 
се нешто могло и одобрити то данашње прилике ове свет- 
ске кризе не дозвољавају a зато ћемо и ми претрлети 
као свесни синови ове наше Отаџбине и наше стареши, 
не у приликама побољшања или ма каквих измена дати 
и одобрити ово наше тражење, a који о нама врло до- 
бро и воде рачуна.

За регулисање особља појединих чланова, ja сам 
за многе интервенисао код наших претпостављених ста- 
решина и увек сам добијао задовољавајуће резултате, 
a и сами сте се данас уверили, да je огроман број ло- 
жача до данас и регулисан, na према томе мислим, да 
су сви чланови и задовољни a поготово још и то, да 
he бити и они регулисани, који су данас као дневнича- 
ри, пошто зато постоји наређеље Господина Министра 
саобраћаја.

За чувара и ватропазитеља у В. Плани, што je тра- 
жио пододбор Смедерево, наше машинско оделење иза- 
шло je нама у сусрет и дало je сада једног службеника 
у Вел. Плани, који he чувати и пазити на локомотиву, 
за време док се ложач и машиновођа одмарају. За ово 
треба да заблагодаримо нашим претпостављеним старе- 
шинама, који као што рекох, воде потпуну бригу за нас 
ложаче држ. железница и бродова.

(наставиће се)

Отсустбо службеницима ради 
одласка на Опленац

Претседништво Нинистарског савета актом бр. 1108 
од 30-VI-1935 године известило je, да je Господин Прет- 
седник Министарског савета изволео наредити, да от~ 
суство, које се одобрава државмим службеницима ради 
одласка на (Јпленац, не треба рачунати у редован го- 
дишњи одмор.

(Г. Д. Бр. 57633/35)
(Служб. новине Бр. 12 од 1935 год.)

Постављења:
Решењем Гос. Министра саобраћаја од 19- VI 1935 год.

Петрикић Ј. Аранђел, дневничар за ложача, зван. 
IMI1 при ложионици Београд, Дирекције Београд.

Недељковић Ж. Добросав, радник за ложача зван. 
II 111 при ложионици Београд, Дирекције Београд.

Јовановић Ј. Милутин, дневничар за ложача зван. 
П-Ш при ложионици Београд, Дирекције Београд.

Kocmuh Ј. Ђорђе, дневничар за ложача зван. II-III 
при ложионици Београд, Дирекције Београд.

Беденицки С. Леонард, дневничар за ложача зван. 
II III при ложионици Земун, Дирекције Београд.

Лучић A. Лука, дневничар за ложача зван. Ц-Ш при 
ложионици Земун, Дирекције Београд.

Херцебергер Самуел, дневничар за ложача, зв. Ц-Ш 
при ложионици Земун, Дирекције Београд.

Стуиар С. Војин, раденик за чувара водоцрпа, зв, 
II III при ложионици Инђија, Дирекције Београд.

Чех Е. Стјеиан, дневничар за ложача, зван. П-Ш 
при ложионици Вуковар Предграђе, Дирекције Београд.

Чекардековић Р. Јован, радник за ложача зван. Ц-Ш 
при ложионици Ђенерал Ханри, Дирекције Београд.

Јовановић С. Ташко, дневничар за ложача зв. Ц-Ш 
при ложионици Охрид, Дирекције Београд.

Софкаревик С. Лрум, за ложача зван. 11-III при ло- 
жионици Охрид, Дирекције Београд.

Premeštaj
Rešenjem Direktora Direkcije Ljubljana od 10 aprila 1935 

godine premešteni su:
PO MOLBI:
Ažnik V. Alojzij, kurjač-zvan. II-III iz kurienice Lju

bljana I gl. kol. v kuril, ispostavo Jesenice.
6upflejtner R. Jožef, kurjaž-zvan. II-III iz kurilnice 

Ljubljana I gl. kol., v kurilnico Maribor.

Захвалнице
Ниже потписани искрено захваљујем Обласној упра- 

ви удружења ложача државних железница и бродова у 
Суботици на noMoh од динара (300.—) три стотине коју 
сам добио на име боловања и која ми тако добро до- 
шла баш у најкритичније време.

Остајем захвалан,
Винковци. Јосип Балер, с. р.

*

Овим се најтоплије захваљујем Обласној управи 
удружења у Суботици на помоћи од динара (300.—) три 
стотине, коју сам добио за време док сам био болестан 
и на лечењу.

Ta другарским поздравом остајем захвалан!
2 маја 1935 године Томо Јовановић, с. р,

Винковци.
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Цшрплној управи удружењп ложичп — Веогрпл
Вашим писмом бр: 24/35 известили сте ме, да сте 

ме на ванредном конгресу ове године почаствовали 
избором за почасног члана Удружења ложача. |

Морам да признам, да ми je овај Ваш гест, који 
можда ja нисам довољно заслужио, причинио пријатно 
изненађење. Високо ценим и поштујем оне људе који 
својим трудом зарађују парче хлеба себи и породици. 
И, у колико je рад тежи и напорнији, у толико су ти 
људи за веће поштовање. Наши ложачи свакако спадају 
баш у тај ред људи и зато ja поред све скромности, 
без устезања казаћу, да се поносим, што су ме они у- 
врстили међу својим почасним члановима.

Уверен сам, да ћете увек бити прожети љубављу 
према својој дужности, коју ћете савесно вршити на 
добро Отаџбине,

Изражавајући Вам захвалност на учињеној ми по- 
части, овим Вам изјављујем да се примам зваша поча- 
сног члана Вашег Удружења.

Централној Управи, a преко ње и свима ложачима, 
шаљем другарски поздрав. Инж. Љуб. Исаковић, с. р.

Centralnoj* Upravi udruženja ložača — Beograd
Vašim pismom br. 24/35 izvestili ste me da ste me na 

vanrednom kongresu ove godine počastvovali izborom za 
počasnog člana Udruženja ložača.

Moram da priznam, da mi je ovaj Vaš gest, koji mo
žda ja nisam dovoljno zaslužio, pričinio prijatno iznena
đenje. Visoko cenim i poštujem one ljude, koji svojim tru
dom zarađuju parče hleba sebi i porodici. I u koliko je rad 
teži i naporniji, u toliko su ti ljudi za veće poštovanje. 
Naši ložači svakako spadaju baš u taj red ljudi i zato ja, 
pored sve skromnosti, bez ustezanja kazaću, da se ponosim, 
što su me oni uvrstili među svojim počasnim članovima.

Uveren sam, da ćete uvek biti prožeti ljubavlju pre
ma svojoj dužnosti, koju ćete savesno vršiti za dobro 
Otadžbine.

Izražavajući vam zahvalnost na učinjenoj mi počasti, 
ovim Vam izjavljujem da se primam zvanja počasnog člana 
Vašeg Udruženja.

Centralnoj Upravi, a preko nje i svima ložačima, ša
ljem drugarski pozdrav. Inž. Ljub. Isaković, s. r.

ВИЛАНС
Обласне Упрабе Удружења ложача држабних железница и бродова 
_______________ Састабљен на дан 25 маја 1935 године ___

нCLсз
с

У Л A 3 Дин. п. Дин. п.
нCLОЗ
с

И 3 Л A 3 Дин. п. Дин. п.

Пренос салда из 1934 године 53.643 80 1 Посмртнина .............................. 15.070
1 Од чланских улога .... 112.547 2 Прилог за просл. Љубљани и
2 „ Мил. Станковића дуг . . 100 Сарајеву.............................. 950 —

3 „ Њ. В. Краља прилог за славу 1.168 3 За правну заштиту ..... 500 —
4 „ Централне Управе на име 4 ,, венце умрлим члановима . 500 —

кир. и освет. и друго . . 2.851 75 5 „ фонд Њ. В. Краља . . . 5.000 —
/ 6 „ 25% Централној Управи. . 21.319 25
/ 7 „ Кирију канцеларије . . . 4.550 —
/ 8 ,, избор лист. Упр. бол. фонда 300 —
/ 9 „ плату Особљу Управе . . 9.025 —
/ 10 „ славу од 1934. год. . . . 3.115 —
/ 11 ,, дијурну Г. Конгреса и скуп. 13.927 50

12 „ разне таксе ...... 1.016 52
/ 13 ,, канцеларијски материјал 2.327 50
/ 14 „ одржавање канцеларије . . 2.112 30
/ 15 Обл. Управи Д.Р.П. чланарина 315 —
/ 16 Ha име Боловања члановима . 19.106 —

/ 17 За трошкове X. год. скуп. 1934 г. 645 50
/ Свега: 99.779 57

_____/ Салдо: 70.530 98

Укупно: 170.310 55( Укупно: 170.310 55
II i ! i

у Београду 
25-V-1935 год.

И словима 
Благајник,

Радосав 3. Стоимировић, с.р.

И словима динара: Сто седамдесет хиљада триста десет и 55/100 
У инвентару О. управе 1761.—
„ „ код Пододбора 3716.—

Укупно: динара 5477.—
пет хиљада четири стотине седамдесет седам и 00/100

Претседник Обласне управе Претседник Надз. Одб. Обл. Упр.
П. Радић, с. р. М. Иванић, с.р.

Чланови Управног Одбора Чланови Надз. Одб. Обл. Управе
Ар. Петрикић, с. р. Фрања Ј. Шустек, с, р.

Власник за У (гружење Ложача Државних Железница и Бродова Милош Ћосић, Прокоп 66 - Београд
Уредник: Инж. Боривоје Цветковић — Раковица, Крекова улица. 

За Штампарију „Полет", Урош Јудић Београд, Змај од Ноћаја 5. Телефон 28-139, Ј


